



Payah Dapat Pasport

Yahya bin Isa, Kampung Berhala Tujung,

Nafaradu, Kok Pur, Thailand, bertanya:

Mengapa rakyat Malaya sangat susah hendak mengambil pasport untuk menyambung pelajarannya ke Indonesia.

Adakah ia hanya melalui kerajaan British?

Jawab: Mengambil atau membuat sesuatu pasport bagi seseorang yang menjadi rakyat Malaya bukanlah ia seperkara yang susah. Tiap-tiap seorang, apabila sempurna menunaikan syarat-syaratnya sebagai rakyat Malaya tidaklah payah hendak mengambil pasportnya.

Tetapi mengenai ke Indonesia, maka seseorang yang hendak masuk ke sana, apa lagi hendak belajar dan menuntut ilmu di sekolah-sekolah yang tertentu maka mohonan itu tidak kepada kerajaan British tetapi dihadapkan kepada Duta atau wakil kerajaan Indonesia yang berada di Malaya. Permintaan itu susah diberi kepada mereka sebab kerajaan Indonesia terlebih dahulu wajib menyelidiki keadaan orang-orang atau penuntut-penuntut yang hendak pergi itu. Adakah orang-orang yang menanggung perbelanjaan dan menjamin keselamatannya apabila berada di sana kelak.

Sebaliknya kerajaan Malaya juga yang sekarang ada mempunyai Duta di Indonesia wajib pula mengetahui keadaan-keadaan itu supaya kelak mereka jangan terlantar di sana -

jangan menderita kesulitan-kesulitan yang bakal dihadapinya kerana kedutaan Malaya, jika terjadi kesusahan mereka akan bertanggungjawab untuk memulangkan mereka.

Menurut yang kami ketahui dengan adanya Duta Malaya tidaklah lagi diurus oleh kerajaan British.

Insurans nyawa dan saving bank

Abdul Ghani, Berchang, Kuala Lipus, bertanya:

Bagaimana hukumnya kalau menyimpan wang saving bank (1) dan masuk insurans nyawa (2), dan kalau menyimpan di kedua tempat itu tidak diperkenankan oleh Islam bagaimana hendak menyimpan wang sebaik-baiknya (3)?

Jawab: (1) Perkara menyimpan wang di saving bank dan masuk insurans nyawa telah di jawab di dalam ruangan ini dengan panjang. Mengenai saving bank tidak apa menyimpan di dalamnya untuk keselamatan dan mengenai bunganya hendaklah saudara ambil kemudian berilah kepada kebajikan kerana kalau bunga itu tidak diambil faedahnya akan diberi kepada agama lain yang boleh menekan semula kepada kita.

Mengenai (2) insurans nyawa telah pernah dijawab dengan menyatakan agama tidak membolehkannya.

Mengenai perkara yang ketiga maka nampaknya saudara sendiri telah menjatuhkan hukum atas pertanyaan (1) iaitu haramnya dengan *ihlāq*. Sebenarnya saudara boleh menyimpan di sana asalkan jangan memakan bunganya. Menyimpan lebih aman tentunya lebih baik di bank iaitu dengan menggunakan "current account" atau menyimpan di dalam bank box – iaitu peti menyimpan barang-barang yang disewa di dalam sebuah